

**AFFIDAVIT OF PUBLICATION & SERVICE
OF
NOTICE OF APPLICATION AND PRE-HEARING CONFERENCE**

MANITOBA HYDRO LAW DEPARTMENT
22nd floor - 360 Portage Avenue
WINNIPEG, Manitoba
R3C 0G8

PATRICIA J. RAMAGE

Telephone No. 360-3946

AFFIDAVIT OF PUBLICATION & SERVICE

I, Suzette Charles, of the City of Winnipeg, in the Province of Manitoba, Legal Secretary,

MAKE OATH AND SAY THAT:

1. I am a Legal Secretary employed by Manitoba Hydro and as such have personal knowledge of the facts and matters hereinafter deposed to by me.
2. Attached hereto and marked as Exhibit "A" to this my affidavit is The Public Utilities Board Notice of Application and Pre-Hearing Conference.
3. Attached hereto and marked as Exhibit "B" to this my affidavit is a list of the newspapers in which the aforementioned Notice was published. Manitoba Hydro will retain on file the tear sheets as proof of publication.
4. Attached hereto and marked as Exhibit "C" to this my affidavit is the French translation of the Notice which was published in La Liberté on December 16, 2009. Manitoba Hydro will retain on file the tear sheet as proof of publication.
5. Attached hereto and marked as Exhibit "D" to this my affidavit is confirmation of electronic service of said Notice on the parties as listed.

SWORN BEFORE ME at the City of
Winnipeg, in the Province of Manitoba
this 29th day of January, 2010.

)

Suzette Charles

Karenlyn Rusnak
A Commissioner for Oaths in
and for the Province of Manitoba
My Commission expires: 100-00, 2010

The Public Utilities Board

the Affidavit of _____

Suzette Charles

400-330 Portage Avenue

Winnipeg, Manitoba

R3C 0C4

website: www.pub.gov.mb.ca

sworn before me this 29th

day of January A.D. 2010.

NOTICE OF APPLICATION AND PRE-HEARING CONFERENCE

A Commissioner for Oaths

in and for the Province of Manitoba

My Commission Expires NOV. 22, 2010

APPLICANT: MANITOBA HYDRO

APPLICATION:

Manitoba Hydro has applied to The Public Utilities Board (Board) for approval of rate schedules incorporating a 2.9% average across-the-board increase effective April 1, 2010. This rate increase would, if approved, produce additional revenue of \$33.4 million for fiscal year 2010/11. Manitoba Hydro is also seeking approval of rate schedules incorporating a 2.9% average across-the-board increase effective April 1, 2011, which if approved, would produce additional revenue of \$35.1 million for fiscal year 2011/12.

For a typical Residential customer, without electric space heat using an average of 1000 kilowatt-hours per month, the proposed April 1, 2010 rate change, if approved by the Board, will result in a monthly bill increase of \$0.53, or 0.8%. A residential customer with electric space heat using an average of 2000 kW.h a month would note an increase of \$5.03, or 3.8% per month, commencing April 1, 2010.

The proposed rate change for April 1, 2011, if approved by the Board, will result in a monthly bill increase of \$0.38, or 0.5%, for a typical Residential customer without electric space heat using an average of 1000 kW.h per month. A residential customer with electric space heat, using an average of 2000 kW.h a month, would expect an increase of \$5.18, or 3.8%, commencing April 1, 2011.

General Service customers would, assuming the Board approves the proposed April 1, 2010 rates, experience increases ranging from 1.8% to 4.9% depending on monthly consumption, load factor and/or voltage level served. The proposed overall average increase for 2010/11 is 2.9 % for General Service customers. Based on the proposed April 1, 2011 rates, General Service customers would experience increases ranging from 2.0% to 3.7%, depending on monthly consumption, load factor and/or voltage level served. The proposed overall average increase for 2011/12 is 2.9 % for General Service customers.

Manitoba Hydro has also applied for final approval of various interim *ex parte* Orders relating to the Surplus Energy Program (SEP) and the Curtailable Rate Program (CRP), including orders with respect to these programs issued subsequent to both the filing of Manitoba Hydro's application and the Board's order in this matter. Manitoba Hydro has also applied for final approval of Board Order 126/09, and seeks making permanent the bill concessions approved therein as payment deferrals.

Finally, the Board will be conducting an in-depth review of Manitoba Hydro's risk exposures as an integral part of determining fair and reasonable rates; such rates take into account the impacts on consumers as well as the on-going financial health of the Utility. Past interveners have been invited to a separate pre-hearing conference, scheduled for December 10, 2009, to discuss the process to be followed in relation to risk issues specifically. New interveners attending the December 22, 2009 Pre Hearing Conference will also be given an opportunity to provide their submissions to the Board related to the process to be used to consider Hydro's risk issues.

PARTICULARS

OF APPLICATION: Full particulars of Manitoba Hydro's Application can be obtained by interested parties from:

Manitoba Hydro
Attention: Patti Ramage
360 Portage Avenue
WINNIPEG, Manitoba
R3C 2P4

Phone: 360-3946 (collect if necessary)

An electronic version of the Application is located at [http://www.hydro.mb.ca/regulatory affairs/electric/gra_2010_2012/index.shtml](http://www.hydro.mb.ca/regulatory_affairs/electric/gra_2010_2012/index.shtml) (under Corporate, Regulatory Affairs).

PARTICIPATION: Intervenors are those wishing to examine witnesses, provide evidence, make submissions, and/or present final argument. Intervenors should notify the Board of their intention to do so by applying to the Secretary of the Board immediately – the Board will thereupon notify Hydro of the intention.

Intervenors may be entitled to financial assistance. The Board's Rules of Practice and Procedure (Rules) provide the procedure to seek an award of costs, and the guidelines for an award of costs. Parties wishing to make an application for an award of costs should review the Rules before applying.

Those parties wishing to submit a written brief or to express oral comments to the Board, but who do not wish to be an intervener, are known as Presenters. They should advise the Secretary of the Board of their intention to appear at the public hearing by no later than April 15, 2010 and submit their written briefs as soon as possible.

**PRE-HEARING
CONFERENCE:**

All persons, firms or corporations wishing to intervene in respect of this Application and participate in the examination of witnesses, provide evidence, or make submissions and final argument, are required to attend or to send a representative to the Pre-Hearing Conference to be held by the Board at its offices at 400-330 Portage Avenue, Winnipeg, Manitoba on Tuesday, December 22, 2009 at 10:00 a.m., at which time their application for intervention will be reviewed by the Board.

The purpose of the Pre-Hearing Conference is, among other things, to identify the interveners and their reasons for intervention, to provide an opportunity for interveners to cooperate and avoid duplication of interventions, and to finalize a timetable for the orderly exchange of evidence and information. All persons seeking Intervener Status should be present or represented at the Pre-Hearing Conference.

Persons wishing to address this Pre-Hearing Conference in French are required to notify the Board's Secretary prior to December 18, 2009.

Mr. G. Gaudreau, Secretary
The Public Utilities Board
400 – 330 Portage Avenue
Winnipeg, MB R3C 0C4

Phone: (204) 945-2644 or toll free 1(866)854-3698
Fax: (204) 945-2643
E-mail: publicutilities@gov.mb.ca

**RURAL
MEETINGS:**

The Board is prepared to consider other locations in which to hold additional public meetings. Based on the public's response to this notice the Board is prepared to convene meetings in other locations as warranted. People who wish to be Presenters at other locations are to submit their written request to the Board's Secretary by Friday, December 18, 2009.

Confirmation of public meeting dates and locations will appear in a future Notice.

PROCEDURE:

The Board has adopted Draft Rules of Practice and Procedure, which shall apply to the conduct of this General Rate Application. All interveners should familiarize themselves with the Board's requirements. Copies of this document are available on-line at <http://www.pub.gov.mb.ca> or upon request from the Board Secretary.

VARIATION:

Upon an application to it, the Board may make an Order granting the whole or part only of the Application, or may grant such further or other relief in addition to, or in substitution for, that applied for, as fully and in all respects as if the Application had been for such partial, or further or other relief.

DATED this 4th day of December, 2009.



G. Gaudreau
Secretary
The Public Utilities Board

Wheelchair access is available



Five days notice required



Winnipeg Free Press
Winnipeg Sun
Brandon Sun
Portage Daily Graphic
Flin Flon Reminder
Canstar Weeklies (Lance, Metro, Herald, Times, Sou'Western)
Manitoba Cooperator
Winnipeg River Echo
Thompson Citizen
Thompson Nickel Belt News
Altona Red River Valley Echo
Baldur Glenboro Gazette
Beausejour Review
Beausejour Clipper
Boissevain Recorder
Brandon Wheat City News
Carman Valley Leader
Carberry News-Express
Cartwright South Manitoba Review
Dauphin Herald
Deloraine Times & Star
Emerson Southeast Journal
South Mountain Press
Grandview Exponent
Headingly Headliner
Interlake Spectator
Killarney Guide
Lac Du Bonnet Leader
Manitou Western Canadian
Melita New Era
Minnedosa Tribune
Morden Times
Neepawa Banner
Neepawa Press
Pilot Mound Sentinel Courier
Central Plains Herald Leader
Reston Recorder
River Banner
Roblin Review
Russell Banner
Selkirk Journal
Souris Plaindealer
Stonewall Argus/Teulon Times
Steinbach Carillon
Winkler Times
Swan River Star & Times
The Pas Opasquia Times
Treherne Times
Virden Empire Advance
Crossroads This Week

This is exhibit "B" referred to in
the Affidavit of _____

____ Suzette Charles
sworn before me this 29th
day of January A.D. 2010

Karlyn Prusak

A Commissioner for Oaths
in and for the Province of Manitoba
My Commission Expires 04/04/2010

AVIS DE DEMANDE ET DE RÉUNION PRÉPARATOIRE

DEMANDEUR :

MANITOBA HYDRO

DEMANDE :

Manitoba Hydro a soumis à la Régie des services publics du Manitoba (la « Régie ») une demande visant à faire approuver des hausses générales des tarifs de 2,9 %, en moyenne, à compter du 1^{er} avril 2010. Si elles sont approuvées, les hausses des tarifs se traduiront par des recettes additionnelles de 33,4 millions de dollars en 2010-2011. Manitoba Hydro a également demandé l'approbation de hausses générales des tarifs de 2,9 % en moyenne à compter du 1^{er} avril 2011 qui, si elles sont approuvées, se traduiront par des recettes additionnelles de 35,1 millions de dollars en 2011-2012.

Si les hausses prévues à compter du 1^{er} avril 2010 sont approuvées par la Régie, elles se traduiront par des augmentations de 0,53 \$ ou 0,8 % de la facture mensuelle d'un abonné résidentiel type qui n'utilise pas des appareils de chauffage des locaux électriques, et dont la consommation moyenne est de 1 000 kilowattheures d'électricité par mois. La facture d'un abonné résidentiel qui utilise des appareils de chauffage des locaux électriques et dont la consommation moyenne est de 2 000 kilowattheures par mois augmentera de 5,03 \$ ou 3,8 %, à compter du 1^{er} avril 2010.

Si elles sont approuvées par la Régie, les hausses prévues à compter du 1^{er} avril 2011 se tradiront par des augmentations de 0,38 \$ ou 0,5 % de la facture mensuelle d'un abonné résidentiel type qui n'utilise pas des appareils de chauffage des locaux électriques, et dont la consommation moyenne est de 1 000 kilowattheures d'électricité par mois. La facture d'un abonné résidentiel qui utilise des appareils de chauffage des locaux électriques et dont la consommation moyenne est de 2 000 kilowattheures par mois augmentera de 5,18 \$ ou 3,8 %, à compter du 1^{er} avril 2011.

Pour les abonnés du service général, les tarifs prévus à compter du 1^{er} avril 2010, s'ils sont approuvés par la Régie, se tradiront par une augmentation qui varie de 1,8 à 4,9 % en fonction de leur consommation mensuelle, de leur facteur de charge ou du niveau de tension auquel ils sont alimentés, ou une combinaison de ces facteurs. Une augmentation générale moyenne de 2,9 % est prévue pour les abonnés du service général en 2010-2011. L'augmentation de la facture des abonnés du service général, selon les tarifs prévus à compter du 1^{er} avril 2011, variera de 2,0 à 3,7 % en fonction de leur consommation mensuelle, de leur facteur de charge ou du niveau de tension auquel ils sont alimentés, ou une combinaison de ces facteurs. Une augmentation générale moyenne de 2,9 % est prévue pour les abonnés du service général en 2011-2012.

Manitoba Hydro a également demandé l'approbation finale de diverses ordonnances ex parte provisoires portant sur le Programme d'énergie excédentaire et le Programme de tarifs pour service interrumpible, y compris des ordonnances visant ces programmes émises après le dépôt de la demande de Manitoba Hydro et la publication de l'ordonnance de la Régie à ce sujet. Manitoba Hydro a également demandé l'approbation finale de l'ordonnance n° 126/09 et cherche à rendre permanentes les concessions relatives à la facturation approuvées dans l'ordonnance à titre de report des paiements.

Finalement, la Régie procédera à un examen approfondi des risques courus par Manitoba Hydro qui fait partie intégrante de la détermination des tarifs équitables et raisonnables. De tels tarifs tiennent compte de leurs incidences sur les abonnés et de la santé financière continue de Manitoba Hydro. Les anciens intervenants ont été invités à participer à une réunion préparatoire distincte qui doit avoir lieu le 10 décembre 2009 pour discuter du processus à adopter en ce qui concerne particulièrement les questions liées aux risques. Les nouveaux intervenants qui participeront à la réunion préparatoire du 22 décembre 2009 auront également la possibilité de soumettre à la Régie des observations sur le processus à adopter pour examiner les questions liées aux risques de Manitoba Hydro.

PRINCIPAUX POINTS DE LA DEMANDE :

Pour obtenir tous les détails de la demande de Manitoba Hydro, les parties intéressées peuvent communiquer avec la personne suivante :

Madame Patti Ramage
Manitoba Hydro
360, avenue Portage
WINNIPEG MB R3C 2P4
Téléphone : 360-3946 (appels à frais virés acceptés)

Il est possible de consulter une version électronique de cette demande à l'adresse http://www.hydro.mb.ca/regulatory_affected/electric/gra_2010_2012/index.shtml, en cliquant sur « Entreprise », puis sur « Questions réglementaires ».

PARTICIPATION :

Les intervenants sont les parties qui souhaitent participer à l'interrogation des témoins, apporter des preuves, faire des observations ou soumettre des arguments finaux. On demande aux parties qui souhaitent intervenir d'informer le secrétaire de la Régie de leur intention dès que possible. La Régie avisera alors Manitoba Hydro de l'intention exprimée.

Les intervenants peuvent être admissibles à une aide financière. La Régie a adopté des règles de pratique et de procédure qui indiquent la procédure à suivre pour présenter une demande de remboursement de frais ainsi que les lignes directrices selon lesquelles les frais peuvent être remboursés. Les parties qui souhaitent demander un remboursement devraient étudier les règles avant de soumettre une demande.

Les parties qui souhaitent présenter un mémoire à la Régie ou lui communiquer leur point de vue à vive voix sans participer à titre d'intervenant sont connues sous le nom de présentateurs. Elles devraient soumettre leurs mémoires ou informer le secrétaire de la Régie de leur intention de se présenter à l'audience publique le plus tôt possible et, au plus tard le 15 avril 2010.

RÉUNION PRÉPARATOIRE :

Toute personne, entreprise ou société qui souhaite intervenir au sujet de la présente demande et participer à l'interrogation des témoins, apporter des preuves, faire des observations ou soumettre des arguments finaux doit participer ou déléguer un représentant à la réunion préparatoire organisée par la Régie qui aura lieu le mardi 22 décembre 2009, à 10 h, dans le bureau de la Régie (330, avenue Portage, bureau 400, Winnipeg, Manitoba). La Régie étudiera leur demande d'intervention au cours de cette réunion.

Les objectifs de la réunion préparatoire sont notamment de connaître les intervenants ainsi que les motifs de leurs interventions et d'offrir aux intervenants la possibilité de collaborer avec d'autres afin d'éviter les répétitions dans le contenu des interventions. La réunion permettra aussi d'établir un horaire qui facilitera l'échange ordonné de preuves et de renseignements. Toute personne cherchant à participer à titre d'intervenant devrait participer à la réunion préparatoire ou déléguer un représentant.

Les personnes qui souhaitent intervenir en français à la réunion préparatoire doivent en informer le secrétaire de la Régie au plus tard le 18 décembre 2009.

Monsieur G. Gaudreau, secrétaire
Régie des services publics du Manitoba
330, avenue Portage, bureau 400
Winnipeg MB R3C 0C4

Téléphone : 204 945-2644 ou sans frais 1 866 854-3698
Télécopieur : 204 945-2643
Courriel : publicutilities@gov.mb.ca

RÉUNIONS EN MILIEU RURAL :

La Régie est prête à envisager d'autres endroits pour la tenue d'audiences publiques additionnelles. Selon la réaction de la population au présent avis, la Régie est prête à organiser des réunions dans d'autres localités, au besoin. Les personnes qui souhaitent se présenter dans d'autres localités doivent en informer par écrit le secrétaire de la Régie au plus tard le vendredi 18 décembre 2009.

La confirmation des dates d'audiences publiques et des endroits où elles auront lieu fera l'objet d'un futur avis.

PROCÉDURES :

La Régie a adopté des ébauches de règles de pratique et de procédure qui s'appliqueront au traitement de cette demande d'approbation des tarifs généraux. Tous les intervenants doivent se familiariser avec les exigences de la Régie. On peut consulter les règles sur le site Web de la Régie à l'adresse www.pub.gov.mb.ca ou en obtenir un exemplaire en communiquant avec le secrétaire de la Régie.

MODIFICATIONS :

La Régie peut délivrer une ordonnance au sujet de toute demande qui lui est soumise et répondre à cette dernière en totalité ou en partie. Elle peut ajouter des conditions à la demande ou la modifier, d'une manière complète et sous tous leurs aspects, comme si la demande originale comprenait de tels ajouts ou modifications.

FAIT le 4 décembre 2009.

Le secrétaire de la Régie des services publics,
G. Gaudreau


Donner cinq jours de préavis.



Salle accessible aux fauteuils roulants.

This is exhibit "C" referred to in

the Affidavit of

Suzette Charles

sworn before me this 29th
day of January A.D. 2010

Karenlyn Prusak

A Commissioner for Manitoba
in and for the Province of Manitoba
My Commission Expires 2010-2010

Charles, Suzette

From: Ramage, Patti
Sent: Monday, December 07, 2009 3:27 PM
To: Andrew McLaren; Bill Gange; 'Bill Harper'; Bob Peters; 'Byron Williams'; cacmb@mts.net; 'Denise Pambrun'; exdir@msos.mb.ca; 'Gail Colomy'; 'Gaudreau, Gerry (CCA)'; 'Greg Matwichuk'; 'Heather Unger'; Jennifer Scott; Michael Anderson direct; Michael Andeson MKO; Myfanwy Bowman; p.miller@uwinnipeg.ca; Patrick Bowman; publicutilities@gov.mb.ca; randall@resourceconservation.mb.ca
Cc: Charles, Suzette
Subject: Manitoba Hydro 2010/11 and 2011/12 GRA
Attachments: PUB NOTICE.PDF

As directed by the PUB, I am attaching a copy of the PUB's Notice of Application and Pre-Hearing Conference.



PUB NOTICE.PDF
(605 KB)

Patti Ramage
Assistant General Counsel
Manitoba Hydro
Telephone (204) 360-3946
Fax (204) 474-4947

This e-mail message (including any attachments) is confidential and may also be privileged, and all rights are expressly claimed and not waived. Any use, dissemination, distribution, copying or disclosure of this message and any attachments, in whole or in part, by anyone other than the intended recipient is strictly prohibited.

This is exhibit "D" referred to in
the Affidavit of _____
____ Suzette Charles
sworn before me this ____ 29th
day of January A.D. 2010

Karolyn Prusak

A Commissioner for Oaths
in and for the Province of Manitoba
My Commission Expires *NOV. 20, 2010*